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Belgian Disability Forum vzw (BDF) 

Algemene Vergadering 23/02/2017 

Verslag (Ontwerp) 

Aanwezigheidslijst 

Aanwezig 

DE SMET Emilie ALTEO asbl 

LONOBILE Gaetano ALTEO vzw 

KEMPENEERS Thérèse ANAHM asbl – NVHVG vzw  

BOURDEAUDUCQ Christine ASPH asbl 

MARLIERE Gisèle ASPH asbl 

ANGILLIS  Victor  Belgisch MS-Liga – Ligue belge de la sclérose en plaques 

VERSTRAETE Filip FEVLADO vzw 

VAN HOOREBEKE  Andy  FEVLADO vzw 

SCHLEMBACH  Peter Kleines Forum 

GYSELINCK Pierre KVG vzw 

KEMPEN Marc KVG vzw 

AGONI Cinzia Les Briques du GAMP 

VRYDAG Ronald Ligue Braille asbl – Brailleliga vzw 

WILMET  Eric UNMS/NVSM 

YALCIN Melis VFG vzw 

Machtigingen 

TOURNE Johan  LCM-ANMC aan KVG 

Verontschuldigd 

TREMOUROUX Marc ALTEO asbl 

RUTJES  Bernadette  ANAHM asbl – NVHVG vzw 

DOHET  Isabelle ASPH asbl 

DE WISPELAERE Nathalie  ASPH asbl 

LEBAILLY Florence ASPH asbl 

LODOMEZ Jacques AP3 

SPARENBERG Nathalie ATINGO 

SNOECK  Vincent  ATINGO 

BOUKERDOUS Anaïs FFSB 

JACQUINET Serge LCM-ANMC 

KETELAER Anne Les Briques du GAMP 
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BEAUSAERT Christine Ligue Braille asbl - Brailleliga vzw 

CLAEYS Catherine Ligue Braille asbl - Brailleliga vzw 

MAGIS Michel Ligue Braille asbl - Brailleliga vzw 

GERYL Maaike UNMS/NVSM 

VAN DEN EEDE Veerle VFG vzw 

Afwezig 

FINDERS-BINJE Patrick AHVH asbl-vzw 

DE SMET Herman AHVH asbl-vzw 

BUNCKENS Julien ALTEO asbl 

VERHAEGEN Patrick ALTEO asbl 

RENARD Elisabeth AP3 asbl 

LODOMEZ Jacques AP3 asbl 

DEGODENNE Léon ASPH 

TIHON-DECOKELE Christiane Belgisch MS-Liga - Ligue belge de la sclérose en plaques 

BOUQUELLOEN Frederic FFSB asbl 

SPODEN Doris Kleines Forum 

BORRE Ingrid KVG vzw 

SCHREUDERS Pierre KVG vzw 

VAN DE WIEL Lien KVG vzw 

VANBAEL Lieve KVG vzw 

VERMEEREN Henk KVG vzw 

DEGRYSE Elisabeth LCM-ANMC 

DUBOIS Marc LCM-ANMC 

HEINEN Jean-François LCM-ANMC 

HERWEGE Pieter LCM-ANMC 

JANSSENS Iris LCM-ANMC 

JACQUINET Serge LCM-ANMC 

JADIN Noémie LCM-ANMC 

VAN DE WALLE Martine LCM-ANMC 

VAN KETS Katrien LCM-ANMC 

KUMPS Virginie Le Silex 

BRAGGAAR Jacques UNMS/NVSM 

DEBBAUT Peter UNMS/NVSM 

DECHAMPS Yvan UNMS/NVSM 

ENGELEN Marieken UNMS/NVSM 

HUSDEN Yolande UNMS/NVSM 

POLLENTIER Leen UNMS/NVSM 

ROMBAUTS Jokke UNMS/NVSM 

XHROUET Marc UNMS/NVSM 

BEYERS Sophie VFG vzw 

NIESTEN Reinhart VFG vzw 
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Genodigden: Daniel Tresegnie, Adviseur-generaal bij de DG Personen met een 

handicap en verantwoordelijk voor het secretariaat van het BDF.  

Secretariaat: Véronique Duchenne en Olivier Magritte  

 

De Voorzitter, Pierre Gyselinck, stelt vast dat het quorum bereikt is: 12 

lidorganisaties zijn aanwezig of geldig vertegenwoordigd. Hij verklaart de 

Algemene Vergadering voor geopend. Hij dankt de aanwezigen en vermeldt de 

verontschuldigden.  

A. Gewone Algemene Vergadering  

1) Goedkeuring van het verslag van de AV van 25 februari 

2017 

 

P. Gyselinck wijst op de zware agenda. Hij wil het document, dat de aanwezigen 

kennen, niet helemaal doornemen. Hij staat wel open voor vragen. 

T. Kempeneers-Foulon: het is de vzw NVHVG die lid is van de AV: in de 

aanwezigheidslijst “Inclusie” vervangen voor Thérèse Kempeneers-Foulon en 

“Inclusie Vlaanderen vzw” voor Bernadette Rutjes. 

 

Het proces-verbaal van de Algemene Vergadering 2016 wordt onder voorbehoud 

van deze wijzigingen goedgekeurd. 

2) Leden: nieuwe aansluitingen en opzeggingen 2016 

Er waren geen opzeggingen noch nieuwe aansluitingen. 

Ter herinnering: GAMAH is ATINGO geworden. 

3) Presentatie van het activiteitenverslag 2016 

De Voorzitter geeft het woord aan de Algemeen Secretaris, Gisèle Marlière, voor 

de voorstelling van het activiteitenverslag 2016. 
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Vooreerst dankt zij het secretariaat hartelijk voor het geleverde werk. Een hele 

boterham, want het hoofddoel van het BDF bestaat erin het UNCRPD uit te 

voeren. Dat is een enorm werk!  

 

Zij kijkt terug op de belangrijke punten van het voorbije jaar:  

 Opvolging en uitvoering van het verdrag over de rechten van personen 

met een handicap (UNCRPD). Het is al 10 jaar geleden dat het Verdrag 

werd ondertekend. De jaren gaan voorbij en soms vlot het niet zoals we 

zouden wensen. Dit vormt het gros van het werk en de investering van het 

BDF, want het Forum doet moeite om bij elke interventie naar het Verdrag 

te verwijzen. 

Het verenigingsleven is afhankelijk van de politieke agenda. Naar 

aanleiding van de 10de verjaardag werd echter herinnerd aan het absolute 

belang van het Verdrag voor alle verenigingen die de personen met een 

handicap vertegenwoordigen. 

Het opvolging van het Verdrag is essentieel. Aan de hand van een 

evaluatie kan deze opvolging in de kijker worden geplaatst. Zo vertrok een 

brief richting alle politieke verantwoordelijken bij de verschillende 

regeringen (57 ministers en staatssecretarissen), zowel om na te gaan wat 

er gerealiseerd is als om de aanbevelingen van de experten op te volgen. 

Een interessante vaststelling betreft de diverse benaderingen en 

gevoeligheden: de antwoorden waren soms ontwijkend en getuigden van 

onbegrip over de paradigmawissel (van medisch model naar sociaal 

model) en de miskenning van de transversaliteit die uit het Verdrag blijkt.  

Zonder op 2017 te willen vooruitlopen werden begin 2017 al nieuwe 

stappen gezet richting de Eerste Minister en de ministers-presidenten.  

 

 Conferentie van de Staten die partij zijn 

De opmerkingen die door het BDF werden overgemaakt aan Coormulti 

werden geïntegreerd. 

België was medeorganisator van een zeer behoorlijke side event. De 

deelnemers ware geïnteresseerd in de kennisuitwisseling en 

gedachteoefeningen. 

Ter herinnering: de deelnemingskosten werden door de administratie 

betaald. 

 

 Ontmoeting met buitenlandse delegaties 

Thérèse Kempeneers-Foulon vertegenwoordigde het BDF te Rijsel op het 

colloquium “Désinstitution et transfrontalité”. 
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 Vragenlijsten en alternatieve verslagen  

Het BDF kreeg de kans een bijdrage in te dienen in het kader van het 

Internationaal Verdrag inzake de burgerrechten. 

 

 Verdrag op Europees niveau. 

Ter herinnering: ook de EU is verplicht het UNCRPD in te voeren. Het EDF 

heeft veel gedaan om de stem van het middenveld te laten horen. 

De Europese Commissie is uit het Controlemechanisme voor de uitvoering 

van het Verdrag gestapt. Dat is een goede zaak. Men kan niet tegelijk 

rechter en partij zijn. 

 Ander groot dossier: European Accessibility Act 

De lijst van bevoegdheidsdomeinen roept vragen op voor bepaalde 

domeinen, en het is belangrijk dat deze worden uitgeklaard. Bovendien 

wordt er vanuit sommige hoeken sterk gelobbyd om bepaalde domeinen 

uit de richtlijn te schrappen – waaronder transport. 

 
 Europese handicapkaart 

Mobiliteit vormt een belangrijke uitdaging, onder meer met de opvolging 

van de Europese handicapkaart: het kader van dit dossier zal straks door 

een collega worden voorgesteld. België verdient alvast een pluim: de eerst 

aanzet voor het project kwam er jaren geleden immers door een 

interpellatie van de AV van het BDF. De kaart is nu in de concrete fase 

aanbeland en zal dit jaar worden uitgewerkt door 8 landen, waaronder 

België. 

 

 Access City Awards  

Het BDF staat niet meer in voor de coördinatie van de Access City Award. 

De reden hiervoor is niet een gebrek aan interesse, maar een probleem op 

vlak van methodologie en menselijke investering. Ter info: voortaan 

maakt Atingo deel uit van de Europese jury.  

 

 Deelname van het BDF aan de instanties van het EDF 

Het gaat om regelmatig werk: de statutaire vergaderingen moeten gevoed 

worden, maar in de loop van het jaar worden ook de lopende dossiers 

opgevolgd. 

In het kader van de werking van het EDF heeft het BEDF erop toegezien 

dat de inspraak van de nationale raden gewaarborgd is. 
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 Sensibilisering 

De datum van de Europese Dagen 2016 werd aangepast omwille van een 

betere deelname van de nationale verenigingen. Dit was tevens een 

terugkerende vraag van het BDF.  

 

 Samenwerking met de adviesraden 

De Belgische situatie is van dien aard dat er niet in elk deelgebied een 

adviesraad bestaat. Dit maakt transversaliteit en uitwisselingen echter niet 

minder cruciaal. Zo werden tal van dossiers besproken, want soms zelfs 

uitmondde in een politieke interpellatie. 

 

 Communicatie en informatie voor de leden  

De website van het EDF worden regelmatig door tal mensen geraadpleegd. 

De “Members only”-rubriek lijkt goed te functioneren.  

 

Tot slot stond ook 2016 in het teken van de opvolging van de uitvoering van de 
aanbevelingen voor België die het Comité voor de rechten van personen met een 
handicap heeft geformuleerd. Het BDF werd keer op keer bij de zaak betrokken, 

gaf feedback en kwam tussen op verschillende terreinen. 

Ook als het BDF niet zo zichtbaar in de media, toch kunnen we vaststellen dat er 

heel wat grondig werk verricht wordt. Van harte dank aan het secretariaat, dat 
borg staat voor de geloofwaardigheid van het BDF.  

 

Gedachtewisseling met de leden 

Filip Verstraete: het BDF heeft weinig middelen maar doet veel. De site zou 
regelmatiger moeten worden gevoed; de laatste info dateert van 2015. 

Gisèle Marlière antwoordt dat de BR erop zal toezien dat dit aspect meer 
aandacht krijgt. 

Gaetano Lonobile vraagt welke andere landen zich kandidaat hebben gesteld 
voor de uitwerking van de mobiliteitskaart. Gisèle Marlière verwijst naar de 
presentatie die volgt. 

 

4) Goedkeuring activiteitenverslag 2016 
Het activiteitenverslag 2016 wordt unaniem goedgekeurd. 

5) Presentatie van de rekeningen 2016 

Emilie Desmet stelt de rekeningen 2016 voor.  
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De situatie is gezond. Activa en passiva zijn in evenwicht. 

De Balans 

 Het totaal van de activa bedraagt 41.384,05€ 

o De post “klanten” bestaat voornamelijk uit terugbetalingen die 

moeten gebeuren vanwege het EDF naar aanleiding van de 

deelname van vertegenwoordigers van het BDF aan statutaire 

vergaderingen, goed voor 1.940,83 bij de afsluiting.  

o Aan te stippen valt dat het BDF in de loop van het jaar 2016 een 

vertegenwoordiging mocht sturen naar de Conferentie van de 

Staten die Partij zijn bij het UNCRPD te New York. Alle 

verplaatsingskosten werden rechtstreeks betaald door de FOD 

Sociale Zekerheid. Het BDF heeft dus geen centen moeten 

voorschieten. 

 Het totaal van de passiva bedraagt 41.384,05€ 

o We mogen niet vergeten dat het BDF jaarlijkse een bijdrage van 

8000,00€ aan het EDF betaalt. De Raad van beheer waakt erover 

dat het BDF steeds minstens een jaar op voorhand over deze som 

beschikt. 

 Activa en passiva zijn in evenwicht 

De resultaatrekening 

 De lasten bedragen in totaal 11.185,55€, wat een stijging is ten aanzien 

van vorig jaar, ten gevolge van de beslissing om de verplaatsingskosten 

voor deelname aan de EDF-vergaderingen te Kopenhagen in 2012 en te 

Budapest in 2011 bij de verliezen te boeken, voor een totaalbedrag van 

704,42€. Als we de verwachte betaling ontvangen, dan is dat des te beter. 

Daarbij komt een verlies van 29,20€ door de annulering van de 

verplaatsing van Gisèle Marlière voor de EDF Board te Bratislava 

o In deze rubriek vormt de EDF-bijdrage naar jaarlijkse gewoonte de 

belangrijkste post: 8.000,00€ 

o De post verplaatsingskosten bevat de verplaatsingen naar het 

buitenland in het kader van de vergaderingen georganiseerd door 

het EDF. 

o In 2016 waren er geen kosten voor het gebruik van vergaderzalen 

aangezien we het geluk hebben gehad steeds deze zaal te kunnen 

gebruiken. 

 De baten bedragen in totaal 13.613,34€. 

o Het gaat voornamelijk om de bijdragen van de organisaties die lid 

zijn van het BDF. 
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o De post “Deelname in de kosten” beantwoordt aan de 

terugbetalingen van het EDF voor participatie aan Europese 

vergaderingen. Het EDF heeft niet alles terugbetaald wat we in 2016 

hebben voorgeschoten. Verplaatsingen voor de vergaderingen in 

2012 en 2011 werden niet door het EDF terugbetaald. Indien het 

EDF terugbetaald, zal dit uiteraard worden geboekt. 

o Voor het jaar 2016 bedroegen de financiële opbrengsten slechts 

21,10€, een halvering ten aanzien van het voorgaande jaar.  

 De resultaatrekening voor het boekjaar 2016 vertoont dus een batig saldo 

van 2.427,79€ 

 

Het BDF is financieel gezond en aan de hand van de opgebouwde reserves is het 

BDF in staat de kosten voorzien in het kader van het actieplan 2017 te dragen.  

 

6) Presentatie van het verslag van de Commissaris van 

de rekeningen 2016 

Victor Angillis kreeg de opdracht dit verslag op te stellen. Olivier Magritte 

bezorgde hem de volledige boekhouding van het BDF en sprak met hem over de 

bewegingen. Victor Angillis heeft de gebruikelijke controles uitgevoerd en leest 

zijn verslag voor. Dit verslag bevat geen enkel voorbehoud. 

Pierre Gyselinck dankt Victor Angillis voor zijn controlewerk.  

7) Goedkeuring van de rekeningen 2016 

De rekeningen worden unaniem goedgekeurd, zonder opmerkingen.  

8) Kwijting van de Commissaris van de rekeningen 

De vergadering keurt de kwijting van de Commissaris van de rekeningen goed.  

9) Kwijting van de beheerders 

De vergadering keurt de kwijting van de beheerders goed. 

10) Presentatie van het actieplan 2017  
Ronald Vrydag benadrukt de absolute prioriteit: de invoering van het UNCRPD 

verderzetten. 
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Hij somt de andere prioriteitsvoorstellen op die door de RB werden vastgelegd. 

 

 

11) Presentatie van de begroting 2017 

Emilie Desmet stelt de volgende luiken voor: 

Lasten 

 Voor het jaar 2017 is de belangrijkste uitgavepost de EDF-bijdrage. Deze 

bedraagt 8.000,00€. 

 Wij hebben de gebruikelijke posten voor verzekeringen, publicatie, 

representatie en boekhouding voorzien. 

 De organisatie van een ronde tafel over Design for all, aanvankelijk 

gepland in 2016, werd uitgesteld naar dit jaar. Hiervoor is een uitgavepost 

van 1.000,00€ voorzien. 

 Tot slot werd een bedrag van 1.500,00€ voorzien voor onderhoud en 

hosting van de website. 

Baten 

 De ledenbijdragen blijven het belangrijkste deel van de opbrengsten van 

het BDF. Deze bron wordt voornamelijk gebruikt om de bijdrage van het 

BDF aan het EDF te betalen. 

 Normaalgezien zouden we tijdens dit boekjaar geen beroep moeten doen 

op de reserves van de voorbije jaren. 

 

Zij benadrukt dat een verhoging van de EDF-bijdrage nooit uitgesloten is. 

 

Gedachtenuitwisseling met de leden 

Gaetano Lonobile: het bedrag van de ledenbijdrage bevat centimes. Waarom is 
dit, en kan men dit niet afronden? Olivier Magritte legt uit dat dit komt door de 

omzetting van de oorspronkelijke bijlage, vastgelegd in Belgische frank, naar 
Euro. 

Gaetano Lonobile: een bijdrage van 8000€ aan het EDF, dat is enorm veel 

geld. Gisèle Marlière legt uit dat er een link is tussen de bijdrage en het BNP van 
de lidstaten. Verder is het de AV van het EDF dat de hoogte van het bedrag 

betaalt. Ter herinnering: het BDF werd net opgericht om als officiële en 
onafhankelijke vertegenwoordiger aan het EDF te kunnen deelnemen (door de 
wijze van aanduiding van zijn leden heeft de NHRPH deze door Parijs opgelegde 

onafhankelijkheids- en neutraliteitsgarantie niet). De ledenbijdragen moeten de 
kosten van de EDF-bijdrage helpen dragen.  
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Filip Verstraete: het is jammer dat het BDF de Federale overheid moet vragen 
zijn deelname te NY te financieren. Er zou een automatische financiering moeten 
zijn zonder voorafgaande toelatingsaanvraag. 

Pierre Gyselinck: dat zou inderdaad prachtig zijn, maar zo zit de procedure nu 
eenmaal in mekaar. Dit gezegd zijnde werd wel steeds op onze aanvraag 

ingegaan. 

Daniel Tresegnie: de budgetten van de Staat beantwoorden aan het 
annualiteitsbeginsel. In december keurt het parlement de staatsbegroting voor 

het volgende jaar goed. Dit verklaart waarom we onze aanvraag pas op 13 
januari 2017 hebben kunnen indienen 

 

12) Goedkeuring van het actieplan 2017 

De Algemene Vergadering keurt het actieplan 2017 unaniem goed. 

13) Goedkeuring van de begroting voor 2017 

De Algemene Vergadering keurt de begroting 2017 unaniem goed. 

14) Varia 

Geen schriftelijke aanvragen. 

Olivier Magritte geeft een uiteenzetting over de wijzigingen van het 

binnenhuisreglement voorgesteld door de Raad van beheer.  

Marc Kempen: wenst te verduidelijken dat de voorgestelde definitie van 

verwanten gedeeltelijk botst met de realiteit in Vlaanderen, waar er gezinsleden 
zijn die in het kader van het assistentiebudget worden vergoed; de bewoording 
“niet vergoed” stelt dus een probleem.  

Pierre Gyselinck bevestigt dit; hij stelt voor het voorstel van het aangepast 
binnenhuisreglement te behouden, maar de bijzondere situatie in Vlaanderen in 

acht te nemen.  

 

 

Einde van het eerste deel van de Algemene Vergadering over de statutaire 

verplichtingen. 

 

 

=================  
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B. Informatief gedeelte: 

 

Brigitte Plumet vertegenwoordigt België sedert 2012 bij de Raad van Europa. Zij 

is lid van het Bureau van het CAHDPH (Ad hoc Comité voor de rechten van 

personen met een handicap) en neemt in die hoedanigheid deel aan de 

activiteiten voor de Strategie inzake handicap 2017-2023. 

 

Alain Faure is de vader van een kind met meervoudige handicap. Hij is actief 

beheerder van het EDF sinds jaren en zal zijn mandaat in mei 2017 neerleggen.  

 

20 jaar European Disability Forum – Alain Faure  
 

20 jaar, dat is een mooie leeftijd. We moeten deze verjaardag aangrijpen om de 

ideeën van participatie en inclusie, overeenkomstig artikel 4.3 van het Verdrag 

inzake de rechten van personen met een handicap beter te verspreiden. Naar 

aanleiding hiervan werd tevens campagnemateriaal ter beschikking gesteld van 

de verenigingen. 

De voornaamste evenementen zijn: januari 2017 – vergadering EDF en 

Intergroup handicap in het Europees Parlement; februari – Conferentie over 

ondersteunde tewerkstelling te Malta; mei – AV en tentoonstelling in de straten 

van Madrid; juli 2017: vergadering van de EC in Estland; september – 

evenement in Hongarije; november – Europese dagen van de personen met een 

handicap te Brussel / cultureel evenement te bepalen. 

Gaetano Lonobile vraagt naar het EDF-programma. Olivier Magritte laat weten 

dat dit op de website van het BDF zal worden gezet.  

 

Raad van Europa (RvE), Actieplan 2017-2023 - Brigitte 

Plumet, Belgische vertegenwoordigster bij het CAHDPH 

van de RvE en Alain Faure van het EDF  
 

B. Plumet: zal de toenadering trachten aan te tonen tussen de Raad van Europa 

en de burgers. 

Zij maakt gebruikt van een PowerPointpresentatie dit eveneens naar de leden 

van de AV zal worden gestuurd. 

Zij benadrukt de volgende aspecten:  
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 Het Comité van ministers is de meest invloedrijke vergadering van de RvE.  

 Het actieplan streeft ernaar de kloof tussen regelgeving en reële 

levenssituaties te verkleinen. 

 Dankzij het Verdrag konden de concepten, visies en streefdoelen 

eenvormig worden gemaakt. 

 Men is overgegaan van 15 actielijnen in de vorige strategie naar 5 

actiedomeinen in de nieuwe strategie, met het oog op een grotere 

doeltreffendheid. 

 

 

Gedachtenuitwisseling met de leden 

Cinzia Agoni wenst terug te komen op de opvolging van de gezamenlijke klacht. 

Het middenveld zal niet meer worden gehoord en zal geen toegang meer hebben 

tot het verslag van België. Het vraagt zich af of het BDF een alternatief verslag 

kan indienen over de uitvoering van de plannen inzake grote afhankelijkheid. 

Daniel Tresegnie legt uit dat er twee zaken zijn die we niet met elkaar mogen 

verwarren: de resoluties aangenomen door het Comité van ministers, op basis 

van de verslagen van het Comité voor sociale rechten, in het kader van de 

gezamenlijke klachten, en de periodieke onderzoeken van de Staten, in hun 

uitvoering van de artikelen van het Europees Sociaal Handvest. In oktober 2016 

moet België een verslag indienen over de artikelen van groep 2 van het Europees 

Sociaal Handvest. Rekening houdend met het feit dat het onderzoek van de 

experten gepland is voor december 2017, overweegt het BDF zijn alternatief 

verslag in te dienen in juni/juli 2017. Het BDF zal ook nagaan of het verslag van 

de Belgische Staat al beschikbaar is.  

Brigitte Plumet raadt aan om de verslagen in de mate van het mogelijke to the 

point en niet te bombastisch op te stellen. 

Gisèle Marlière herinnert eraan dat het alternatief verslag UNCRPD een enorme 

uitdaging was, en dat dit tot een goed einde werd gebracht. Dit verslag heeft ook 

de verdienste exhaustief te zijn, en in de toekomst zullen we moeten kijken in 

hoeverre dit werk prioritair moet zijn.  

Alain Faure is veel minder enthousiast over de inhoud en de draagwijdte van de 

Strategie van de Raad van Europa. Hij haalt de volgende punten aan: 

De UNCRPD kwam tot stand in onderhandeling met de personen met een 

handicap. De Strategie is het resultaat van overleg met de vertegenwoordigers 

met de Staten. De verenigingen van personen met een handicap zijn hierbij 

enkel betrokken als waarnemer, zonder stem noch statuut.  

Als het Verdrag bovendien wordt beoordeeld door het middenveld te Genève, 

dan wordt de Strategie door de lidstaten beoordeeld. 
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De Strategie brengt geen rechtsgevolgen met zich mee, in tegenstelling tot het 

Verdrag inzake de rechten van personen met een handicap. Dit is onbegrijpelijk, 

want 44 van de 47 lidstaten van de Raad van Europa hebben het Verdrag 

goedgekeurd en worden dus geacht het toe te passen in hun beleid en dagelijkse 

handelingen. Waarom wordt het principe van de participatie van personen met 

een handicap, vermeld bij artikel 4.3 van het Verdrag, bij de 

onderhandelingsprocedure met betrekking tot de Strategie niet toegepast?! Het 

EDF vraagt echte participatie van de personen met een handicap: hoewel dit in 

de tekst van de Strategie staat, werd het EDF nooit bij het proces betrokken. Het 

staat overal, maar het EDF is nergens te bespeuren.  

Brigitte Plumet wenst te reageren en 2 zaken te verduidelijken. 

1. Het EDF (Donata Vivanti) heeft deelgenomen aan de uitwerking van de 

Strategie. De Strategie is inderdaad geen dwingend instrument, maar dient wel 

als facilitator. Brigitte had gesuggereerd dat de Raad van Europa een Verdrag 

over de rechten van personen met een handicap zou schrijven in het kader van 

de bevoegdheden van de Raad van Europa, maar op dit voorstel werd niet 

ingegaan. 

2. Brigitte Plumet heeft in België haar rol gespeeld bij de consultatie (cf. advies 

van de NHRPH, samenwerking van het BDF, …), maar over de andere lidstaten 

heeft ze geen informatie. 

Zij stelt bovendien vast dat de nationale vertegenwoordigers steeds vaker 

personen met een handicap zijn en mensen met uitzonderlijke kwaliteiten. 

Alain Faure gaat niet akkoord met wat mevrouw Plumet komt te vertellen. Hij 

geeft een eenvoudig maar veelzeggend voorbeeld: de Raad van Ministers heeft 

een aanbeveling gegeven – daaruit blijkt al dat de betrokkenheid groot is, en 

eensgezind – over personen met specifieke noden, en nochtans komt dit nergens 

voor in de Strategie. De Strategie zal een mislukking zijn, want ze zal niets 

bijdragen voor de personen met een handicap. Het is de uitvoering van het 

UNCRPD die wordt opgevolgd, en de Strategie had als ondersteuning daarvan 

moeten fungeren.  

 

 

Europese Handicapkaart: stand van zaken -Gauthier 

Cocle  

  

3 domeinen: cultuur, sport en vrije tijd: 

3 specifieke doelstellingen: 

• Overheidsbeheer en uitreiking van de kaart: 5 agentschappen werken 

samen. De stormen moeten worden gecreëerd (via Kruispuntbank van de sociale 
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zekerheid – KSZ). Er werd een overheidsopdracht gelanceerd voor de realisatie 

van de kaart. 

• Sensibilisering van de dienstverleners: het idee bestaat erin 

samenwerkingsovereenkomsten te sluiten. Tevens werd een brochure voor 

operatoren samengesteld. 

• Situatie en noden van de personen met een: brochure en website voor de 

gebruikers zijn in opmaak. Het BDF en de NHRPH zouden een rol kunnen spelen 

met betrekking tot de informatie voor personen met een handicap.  

Het einddoel bestaat erin het project eind juli 2017 af te sluiten en de kaarten 

tegen dan operationeel te maken. 

Er werd nagedacht over de organisatie van een evenement voor de lancering van 

de kaart. 

 

Gedachtenuitwisseling met de leden 

Gisèle Marlière vraagt of er een evaluatiefase wordt voorzien. Zij herinnert 

eraan dat België de aanzet heeft gegeven voor dit project. Sommige landen 

willen in het systeem stappen op voorwaarde dat het zijn waarde bewezen heeft.  

Gauthier Cocle: De Europese Commissie eist geen rapporterings- of 

evaluatiefase, maar binnen België zal er ongetwijfeld een evaluatie plaatsvinden 

om een zicht te krijgen op het aantal aanvragers, dienstverleners enz. Ter 

herinnering: in België gaat het om een duurzaam project en wordt voorzien in 

een terugkerende financiering van de verspreiding van de kaart voor de 

komende jaren in de deelgebieden. 

Daniel Tresegnie voegt hieraan toe dat de website toegankelijk zal worden 

gemaakt voor doven en personen met een verstandelijke beperking. 

Filip Verstraete hamert op het belang van inspraak voor dove personen van bij 

de ontwerpfase van het project.  

Gauthier Cocle legt uit dat dit als volgt gebeurt: de site krijgt het anysurfer-

label; er zullen ‘easy to read ‘-pagina’s en videobeelden zijn, minstens in de 3 

landstalen. 

Christine Bourdeauducq vraagt of er een databank van dienstverleners komt.  

Gauthier Cocle legt uit dat de er geen financiële middelen beschikbaar zijn voor 

een permanente en regelmatige opvolging van de dienstverleners. 

Christine Bourdeauducq zal in haar hoedanigheid van beheerder in Access-i 

voorstellen dat dit criterium voor de erkenning van de kaart in de Waalse 

databank vermeld zal worden.  

Daniel Tresegnie moedigt alle sensibiliseringsmiddelen aan.  
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Gisèle Marlière onderstreept dat het aantal dienstverleners een duidelijke 

indicator zal zijn voor het welslagen van het project.  

Filip Verstraete vraagt de het BDF en het EDF betrokken worden meegenomen 

in de evaluatie. 

Christine Bourdeauducq vraagt of het werkingsprincipe van de kaart nog 

steeds berust op de wederzijdse erkenning in de 8 landen. 

Daniel Tresegnie bevestigt dit en voegt eraan toe dat de Belgische site 

gekoppeld zal zijn aan de Europese site. 

 

 

------------------------ 

 

Pierre Gyselinck dankt alle sprekers voor hun bijdrage aan de vergadering, 

alsook alle aanwezigen voor hun aandacht en hun actieve deelname. Hij dankt 

ook de tolken en het secretariaat voor de ondersteuning. 

De zitting wordt gesloten om 16.00 uur.  


